

6TH FIELD ENGINEER SQUADRON**LINEAGE**

This Reserve Force squadron originated on 1 February 1911 and incorporates the following engineer squadrons.

The 6th Field Engineer Squadron originated in North Vancouver, British Columbia on 1 February 1911, when the '6th Field Company, CE' was authorized to be formed.¹ It was redesignated: '6th Field Company, RCE' on 29 April 1936;² '6th (Reserve) Field Company, RCE' on 7 November 1940;³ '6th Field Company, RCE' on 31 December 1945;⁴ and '6th Field Squadron, RCE' on 19 June 1947.⁵ On 31 December 1954 it was amalgamated with '54th Field Park Squadron, RCE' (see below) retaining the same designation.⁶ It was redesignated: '6th Field Engineer Squadron (M)' on 21 May 1975;⁷ and '6th Field Engineer Squadron' on 19 December 1991.⁹

Note:

The 6th Field Company, CE was authorized a Reserve order of battle counterpart on 15 June 1920 (GO 89/20 and GO 128/30). The reserve unit was disbanded on 14 December 1936 (GO 3/37).

The 54th Field Park Squadron, RCE originated in Vancouver, British Columbia on 5 June 1947, when the '54th Field Park Squadron, RCE' was authorized to be formed.¹⁰ On 31 December 1954 it amalgamated with 6th Field Squadron, as above.

Headquarters Location

Vancouver, British Columbia

OPERATIONAL HISTORY**The First World War**

The 6th Field Company was mobilized for active service on 6 August 1914 for local protective duties and engineer services.¹¹

The Second World War

Details of the 6th Field Company were mobilized for active service in Canada from 26 August 1939 to 31 December 1940 for local protective duties and engineer services.¹²

6^E ESCADRON DE GÉNIE**LIGNÉE**

Cet escadron de la Force de réserve vit le jour le 1^{er} février 1911. Il regroupe les escadrons du génie suivants.

Le 6^e Escadron de génie vit le jour à North Vancouver, en Colombie-Britannique, le 1^{er} février 1911, lorsque la « 6th Field Company, CE » fut autorisée.¹ Elle fut rebaptisée : « 6th Field Company, RCE » le 29 avril 1936;² « 6th (Reserve) Field Company, RCE » le 7 novembre 1940;³ « 6th Field Company, RCE » le 31 décembre 1945;⁴ et « 6th Field Squadron, RCE » le 19 juin 1947.⁵ Le 31 décembre 1954, il se fusionna avec le « 54th Field Park Squadron, RCE » (voir ci-dessous) sous la même désignation.⁶ Il fut rebaptisé : « 6th Field Engineer Squadron (M) » le 21 mai 1975.⁷ Il fut rebaptisé en français : « 6^e Escadron de génie (M) » le 3 mai 1979;⁸ et « 6^e Escadron de génie » le 19 décembre 1991.⁹

Note :

La « 6th Field Company, CE » fit partie de l'ordre de bataille de la Réserve à compter du 15 juin 1920 (GO 89/20 et GO 128/30). L'unité de réserve fut dissoute le 14 décembre 1936 (GO 3/37).

Le « 54th Field Park Squadron, RCE » vit le jour à Vancouver, en Colombie-Britannique, le 5 juin 1947, lorsque le « 54th Field Park Squadron, RCE » fut autorisé.¹⁰ Le 31 décembre 1954, il se fusionna avec le « 6th Field Squadron », tel que décrit au paragraphe précédent.

Site du Quartier général

Vancouver, Colombie-Britannique

HISTORIQUE OPÉRATIONNEL**Première Guerre mondiale**

La « 6th Field Company » fut mobilisée pour le service actif le 6 août 1914, fournissant des services locaux de protection et de génie.¹¹

Seconde Guerre mondiale

Des détachements de la « 6th Field Company » furent mobilisés pour le service actif au Canada du 26 août 1939 au 31 décembre 1940, fournissant des services locaux de protection et de génie.¹²

The 6th Field Company mobilized the '6th Field Company, RCE, CASF' for active service on 24 May 1940.¹³ It embarked for Britain in June 1941. The company participated on the landings at Normandy in June 1944 as part of the 3rd Canadian Infantry Division.¹⁴ The overseas company was disbanded on 31 December 1945.¹⁵

La « 6th Field Company » mobilisa la « 6th Field Company, RCE, CASF » pour le service actif le 24 mai 1940.¹³ Elle s'embarque pour la Grande-Bretagne en juin 1941. La compagnie participa aux débarquements en Normandie, en juin 1944, en tant qu'élément de la 3^e division d'infanterie canadienne.¹⁴ La compagnie outre-mer fut dissoute le 31 décembre 1945.¹⁵

A '2nd/6th Canadian Field Company, RCE, CAOF' was formed in Germany on 1 June 1945 to provide field engineer services for the allied occupation force.¹⁶ The company was disbanded on 29 April 1946.¹⁷

Le 1^{er} juin 1945, une « 2nd/6th Field Company, RCE, CAOF » fut mise sur pied en Allemagne afin d'offrir des services de génie à la force d'occupation alliée.¹⁶ La compagnie fut dissoute le 29 avril 1946.¹⁷

-
1. GO 18/11.
 2. GO 75/36.
 3. GO 42/41; GO 213/43; and/et GO 439/44.
 4. GO 400/45.
 5. CAO 76-3, Issue No. 43/47.
 6. CAO 76-3, Part 'B' Supp Issue No. 412/54; and/et CAO 76-3, Part 'B' Supp Issue No. 458/55.
 7. DGOM Memorandum to C Prog, 1901-1774 TD 5115 (DGOM), 14 May 75; NDHQ Message DOE 255, 16 Jun 75; and/et CFOO 3.310, 20 Nov 75 / OOF 3.310, 20 nov 75.
 8. CFOO 3.310, 3 May 79 / OOF 3.310 3 mai 79.
 9. MOO 96/91, 19 Dec 91 / DMO 96/91, 19 déc 91.
 10. CAO 110-3, Issue No. 43/47.
 11. GO 130/14; and/et Colonel A.J. Kerry and Major W.A. McDill, *The History of the Corps Of Royal Canadian Engineers, Volume 1 (1749-1939)*, (Ottawa: The Military Engineers Association of Canada, 1962), pp. 65 and 66.
 12. GO 124/39; GO 134/39; GO 44/41; and/et Colonel A.J. Kerry and Major W.A. McDill, *The History of the Corps Of Royal Canadian Engineers, Volume 2 (1936-1945)*, (Ottawa: The Military Engineers Association of Canada, 1966), pp. 15 and 16.
 13. GO 184/40; and/et GO 50/41.
 14. Colonel A.J. Kerry and Major W.A. McDill, *The History of the Corps Of Royal Canadian Engineers, Volume 2 (1936-1945)*, (Ottawa: The Military Engineers Association of Canada, 1966), pp. 51 and 264.
 15. GO 111/46.
 16. GO 319/45.
 17. GO 201/46.